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Trafikkavdelingen i 
utvikling og omstilling 

Vi går inn i en tid hvor samfunne t sti lle r 
store krav til tjenester og effektivitet i offent
lige eta ter, sam t at rammebetingelsene en
dres over tid. Dette medfører at vi må se frem
over og ta inn over oss de signale r som kom
mer. Fo r trafikkavdelingen betyr det at det 
m å v ises s tor vilje til omstilling og tilpass
ning for å sikre arbeidsplassene i fremtiden. 

Rammebetingelsene for Statens vegvesen 
Buskerud vil i de næ rmeste årene bli drastisk 
endre t ut fra det som er kjent i dag, noe som 
også vi l berøre trafikkavdelingens tilsatte i 
s te rk grad. 

Det er derfor viktig at vi nå iverksetter til
tak for å mø te fremtiden - for på denne må
ten har vi s tørre kontroll til selv å styre til
passningen og omstillingen. Dette betyr at de 
tiltak som vi m å iverksette vil bli merkbare på 
avdelingen. lngen må regne med a t det bare 
blir "en ubetydelig frisering" vi v il ende opp 
med. 

I d ag foregår det arbeider med serviceer
klæringer, handlingsprogram for avd elin
gens visjonsarbeid samt at rapportene fra de 
to arbe idsgruppene som h ar sett på organi
sering og oppgavefordeling nå foreligger. Vi 
venter i tillegg på Vegdirektora tets rapport 
om trafikkstasjonsbygg som vil gi visse førin
ger for våre prioriteringer. 

Når det gjelder avdelingens effektivitet i 
forhold til andre fylker, vil vi kunne si noe 
om de tte når Vegdirektora tets opplegg for 
kostnadssammenligninger trafikkavdelinge
ne imellom tas i bruk, trolig fra 1.1.2000. 

Vi går nå inn i en prosess hvo r vi m å ta 
stilling til hvi lke endringer som må gjøres, 
hvilke forutsetninger som skal være tilstede 
og tidspunktet endringene skal gjennomføres 
fra. Vi må derfor prøve å gi en konkret beskri
velse av h va vi ønsker å oppnå, både gene
re lt og spesie lt i ti lknytning til den enkelte 
oppgave. 

I den pågående prosess er det lagt opp ti I 
bred medvirkning fra de tillitsvalgte og avde
lingens tilsatte. Arbeidsgruppenes rapporter 
vil nå bli behandlet i avdelingsledelsen, som 
vil gjøre sine vurde ringer og legge frem et 
forslag til tiltak for vegkontorets ledelse og de 
tillitsva lgte før forslaget sendes ut på en in
tern hø ring på avdelingen og ti l tjeneste
mannsorganisasjonene. 

Høringsforslaget vil innehold konkrete 
forslag til oppgavefordeling mellom stasjone
ne og mellom distriktene og seksjonene på 
vegkontoret. Alternativer fo r d istriktsinnde
ling med behov for bygninger og utstyr, ru
tineendringer, eventuelle forslag ti l oppgaver 
som tas bort e ller nedprioriteres og mulige 
nye oppgaver blir også p resentert he r. 

På bakgrunn av høringsuttalelsene vil le
de lsen vurdere endringer eller tilpassninger 
av høringsforslaget. Disse konklusjonene vil 
b li p resentert på avdelingskonferansen til 
høsten, og skal deretter danne g runnlag for 
forhandlinger med organisasjonene. 

Trafikkavdelingens mål e r a t vi i løpet av 
året skal ha på plass hvilke end ringer som er 
nødvendig og til h vilken tid de tte skal være 
gje1momført. 



Ett år igjen ved fjorden 
Om rundt ett år skal riksveg 23 Oslofjordforbindelsen åpnes for trafikk. Alt er i rute 
ved fjorden, kun svakhetssonen 7 20 meter under vannflaten har forårsaket en del 
hodebry. 

Arbeidet med å komme gje1U1om de1U1e 
svakhetssonen startet allerede i januar 98. 
Det ble bestemt å fryse ned sonen, før den 
sprenges ut, for så å støpe tunnelen ut med 
full utstøpning i hele tverrsnittet. 

Fram til mai i år ble det boret hull til fry
semiddelet rundt hele tmmeltverrsnittet. Løs
massene i svakh etssonen har gjort dette til 
en vanskelig og tidkrevende jobb. I rørene i 
hullene skal det sirkulere saltlake, under 
trykk, som trekker varmen ut av fjellet. Saltla
ken kjøles ned til ca. -40°C ved hjelp av fly
tende ammoniakk. Temperaturen i svakhets
son en skal til slutt være rundt -30°C. Selve 
nedfrysingen tok til tidlig i mai, og er anslått 
å ta fra 12 til 14 uker. Umiddelbart etter fry
singen er fullført (juli / au gu st-99), blir svak
hetssonen sprengt forsiktig ut med korte sal
velengder og systematisk betongutstøpning i 
hele tverrsnittet. Det endelige gje1U1omslaget 
p å Oslofjordtunnelen vil trolig komme i må
nedsskiftet november I desember. 

Det øvrige arbeidet i fjordtunnelen går 
også framover. Her pågår vegoppbygging, 
bygging av portaler, vann- og frostsikring 

osv. Det arbeides også med planlegging og 
utprøving av utsmykning ved bruk av lys i 
den 7,2 kilometer lange tunnelen. 

Langs veglinjen 
Riksveg 23 Oslofjordforbindelsen er 

som kjent mye mer 
enn en tum1el. Hele 
26,5 kilometer veg 
bygges fra Bjørnstad 
i Røyken, Buskerud 
til E 6 i Frogn, 
Akershus. I veglin
jen har arbeider 
med asfaltering 
startet over store de
ler av strekningen. 
Alle de sju bruene 
wmtatt Kongens Dal bru på grensen mellom 
Røyken og Hurum står ferdig. I tillegg til 
fjordtwU1elen er fem små og store tWU1.eler 
ferdig drevet. Siste gje1U1omslag var 18. mai 
i Stampeleinåstwmelen. 

Riksveg 23 får to rasteplasser på Bus
kerudsiden, en i Røyken og en i H urum. I 
Røyken er arbeidet kommet omtrent halvveis, 
mens rasteplassen ved Sætre allerede står fer
dig. Rasteplassene skal utstyres med toalett
bygg, møbler og utsiktstårn. 

Til høsten starter også byggingen av 
bomstasjonen på Måna i Frogn. 

TEKST: KJERSTI DANIELSEN 

Foro: H EIDI BERG/KJELL WOLD 

Estetikk er viktig på 
Oslofjordforbindelsen. Her 
flott tørr11111ring ved Verpe11 
der vegen krysser eksisterende 
Rv 165. 



Varslerglatt -sving 
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I samarbeid med MC-forum Buskerud 
har Statens vegvesen Buskerud nå skiltet de 
første krappe svingene i fylket som kan væ
re glatte for motorsykler. Det skjedde i mai i 

år ved Ramsrudhellinga på Rv 7 på Ringeri
ke. - Vi har jobbet mye med MC-problematikk 
i Buskerud de siste årene. Etter MC-semina
ret i fjor vår ble MC-forwn Buskerud etablert. 
I løpet av det siste året har vi fått mange hen
vendelser fra MC-førere om muligheten for 
å varsle farlige og glatte svinger. En sensor 
fra Hønefoss med gode lokale kunnskaper 
har tipset oss om dette stedet, forteller Bjørn 
Skaar. Han er spent på om det nye varslings
skiltet kan gi dokumenterbare resultater på 
sikt. - For et s tort friksjonsmåleprogram vi 
har gjennomført i samarbeid med Vegdirek
toratet kan tyde på større utforutsigbarhet 
om glatte veger enn vi hadde forestilt oss. 
Men dette skal analyseres nøye før vi trekker 
noen konklusjoner, sier Bjørn Skaar. 

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 

Ulovlige 
velteplasser 

Ulovlige velteplasser for tømmer langs riks- og fylkesveger 
i Buskerud er et økende problem. - Bare i vårt område 

er det minst hundre av dem, sier leder for faggruppe 
veg på Ringerike, Ole Johan Benth. 
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- Både av- og pålessing skjer ofte ved at 
kjøretøyet står midt i vegen de 15-20 minut
tene det tar å fylle eller tømme en bil, uten at 
det er innhentet tillatelse av Statens vegvesen 
eller sørget for godkjent skilting, forteller 
Benth. Og lagringsplassene for tømmeret leg
ges ofte enten alt for nært vegen eller på 
uoversiktlige strekninger eller bakketopper 
som skaper h·a.fikkfa.rlige situasjoner for bilis
ter. 

Regelen er at tømmerplassen skal ligge 
minst tre meter fra vegkanten. På en rundtur 
på Ringerike så vi at det svært ofte ikke var 
tilfelle. - Vi skal ta opp problemet med skog
eierne n år vi møtes på nytt etter sommerferi
en . Vi lager gjerne en plan for fylkesveger der 
vi kan tillate midlertidige velteplasse1~ sier 
Benth. 

Krav fra Vegvesenet for en slik tillatelse 
vil være frisikt og trafikkmengde for godkjen
nelse i for eksempel ti år. - Problemet med 
velteplassene h ar øktjevnt og trutt siden 70-

Slike 11/ovlige og 
trafikkfnrligr ve//cl'lnsser 
for /11111111cr er rlel 111n11gc 
av her 11ti Ri11gcrikr, sier 
fnggrn1111c/crler Ofr /ohn11 
Bc11 //1. 

årene. Stadig mer av hogsten skjer maskinelt. 
Tømmerbilene blir stadig lengre, slik at gamle 
velteplasser blir for små til moderne drift. Ole 
Johan Benth forteller at det i dag bare er en 
håndfull godkjente velteplasser i Ringerike
regionen. Problemet må løses i samarbeid og 
forståelse med skogeierne. 



Etterpåklokskap 
satt i system 

Statens vegvesen Buskerud har ansatt sin første kvalitetskoordinator. 
Han skal sette vår etterpåklokskap i system, 

slik at vi blant annet ikke gjør dumme feil om igjen. 

Per Ove N ydal h ar ba
re h alvannen måned bak 
seg i jobben som ny verdi
samordner ved Buskerud 
vegkontor. I følge fremmed
ordboken er kvalitetssik
ring lik verdisikring, Per 
Ove Nyd als tittel er kvali
tetskoordinator. 33-årin
gen fra Suruunøre har job
bet med kvalitetssikring i 
flere private virksomheter 
og organisasjoner allerede 
og gleder seg til spe1m en
de og utfordrende oppga
ver i et Vegvesen i forand
ring og utvikling. 

tøyet for å sikre god effekti
vitet og kvalitet i en bedrift. 
Kvalitetsystem et omfatter 
tre hovedområd er: HMS, 
produktkvalitet og miljø. 

- Vi må utarbeide og be
skrive rutiner for hvordan 
vi gjør ting. For å få til det er 
det viktig at jeg som kvali
tetskoordinator får til en 
god dialog med alle grup
per i etaten. 

- Men er ikke det å få til 
ett felles system for hele vår 
m an geslw1gne virksomhet 
en voldsom oppgave? 

- Jo, men slett ikke umu-
lig. - Mine hovedoppgaver 

blir å være pådriver og 
veileder i kvalitetsarbeidet. 
Dessuten å sikre systemet 
rw1dt arbeidsoppgavene for 

Kvalitetssystemet kan 
deles inn i to d eler: En 
systembeskrivelse som 

Ny 111m111 i Statens vegvesen Buskerud med 
godt tak på kvalitetssikring, 

kvalitelskoordi11ntor Per Ove Nydal. 
omfatter avviksbehandling, 

dokwnentflyt etc. og en aktivitetsbeskrivelse 
som tar for seg hvordan den enkelte jobb el
ler prosjekt blir utført og sikrer at like jobber 
blir likt utført. Stikkord for et godt kvalitetsys
tem er at det er enkelt og oversiktlig slik at 
alle forstår det og kan bruke det. - Med d en 
solide basis Statens vegvesen Buskerud har 
i sitt HMS-arbeid skulle det også ligge godt til 
rette for god kvalitetssikr ing, tror Per Ove 
Nydal. 

å sørge for a t dokumentfly ten, tegninger, 
håndbøke1~ avtaler og alle de verdier vi for
valter er på rett plass til rett tid. 

Per Ove Nydal m ener en viktig del av 
kvalitetsikringen er å sette seg konkrete mål 
og etterprøve om de nås, altså å måle resul
tatet av det arbeidet vi gjør. - Jobben for meg 
og alle tilsatte blir å fou1e mål som er realis
tiske og målbare. Men jeg w1dersh·eker at et 
slikt kvalitetsystem ikke er det eneste verk-

Ny HMS-håndbok 
Vegvesenet har fått en ny håndbok: 214 - Helse miljø og sikkerhet (HMS). Boka er utar

beidet for å gi et mest mulig likt grunnlag for HMS-arbeidet i fylkene. Boka legger føringer 
for llva og l1vorda11, den stiller krav til ansvar og ansvarsplassering, organisering, styren
de dokumentet~ bemanning og kompetanse, motivasjon og opplæring. 

- For Statens vegvesen Buskerud medfører ikke den nye boka store endringer i HMS
oppleggel vi har idag, sier verneleder Albert Skarstad. Vår lokale HMS-håndbok skal i al
le fall revideres, og dette vil bli gjennomført i takt med utviklingen av kvalitetssikringsar
beidet vårt. 
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Verdt n bevnre! Hede11stnd lmt i Kongsberg ko111 111er trolig Inngi opp pn priorileri11gslistn nnr 
Buskerud Inger sitt forslng til Nnsjo11nl vernepln11 . 

Hvilke veger og veg
minner i Buskerud er 
verdt å ta vare på? 
Spørsmålet er aktu
elt nå som Statens 
vegvesen i samar
beid med Riksanti
kvaren er i ferd med 
å lage "Nasjonal ver
neplan for veger, 
bruer og vegrelater
te kulturminn er." 
Planen skal omfatte 
tiden fra 153 7 og 
fram til i dag. 
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- Buskerud er et av de fylkene jeg tror vil 
ha mest å bidra med til en nasjonal verne
plan. I Kongsberg har vi jo blant a1m et lan
dets første offentlige kjøreveg, sier fylkeskon
servator og medlem i prosjektgruppen i Bus
kerud, Geir Helgen. Prosjektgruppen, under 
ledelse av Eivind Berge, har siden i fjor arbei
det med å lage et forslag til fylkesverneplan. 
Den foreløpige listen over aktuelle objekter er 
lang- om lag 40 objekter er plukket ut og skal 
registreres og granskes nøyere. 

Lang liste 
Buskeruds foreløpige liste over vernever

dige vegmi1mer fra perioden 1537-1960 ilme
holder blant am1et Smedbrua, ei steiluwelv
bru fra 1624. Den ligger p å det som var Nor
ges første offen tlige kjøreveg m ellom Hokk
sund og Kongsberg . Kongevegen fra Hokk
sund til Akershus grense er aktuell. Det er 
også Mjøndalen bru, ei fagverksbru fra 1913. 

- Vegen over Krokskogen, mellom Lomme
dalen og Sundvollen i Hole, er en del av ferd
selsvegen m ellom Kristiania og Bergen p å 
slutten av 1800-tallet . Dette er en kulturveg 
som er h oldt vedlike, forteller Eivil1d Berge. 
- Deler av kongevegen gjennom H allingd al 
og vegen over Hardangervidda synes vi også 
er riktig å ta med i verneplanarbeidet, sier 
h an. 

- Vi har lagt vekt p å å få stor geografisk 
spredning på forslagene våre, og synes vi i 
stor grad har lyktes med det, u ttaler Eivil1d 
Berge. 

Midler til tidfesting 
H edenstad bru i Kongsberg står også på 

Buskerudlista. Ingen kan si nøyaktig hvor 
gammel denne steW1velvbrua er, men en te
ori er at den ligger på det som var Kongs
bergfolks veg til Hedenstad kirke allerede på 
1600- eller 1700-tallet. Bergverksmuseet på 
Kongsberg har fått økonomisk støtte fra Sta
tens vegvesen til å forsøke å tidfeste bruas 
opprilmelse. Det gjør de ved å lete i Sølvver
kets regnskaper i Riksarkivet, for å se om de 
har hatt u tgifter til brubygging på Heden
stad. Gir dette arbeidet resultater, vil nok 
også de1me brua være med i kampen om en 
plass i solen. 

Noe fra hvert fylke 
- Jeg er ganske sikker på at alle fylker vil 

bli representert i den endelige planen, sier 
Cathrine Thorstensen i Vegmuseets prosjekt
ledelse. I juni besøkte hun Buskerud for å se 
nærmere på forslagene det arbeides med nå. 
- Vi har ikke tatt endelig stilling til hvor man
ge objekter den endelige planen skal i1me
holde, men trolig vil hvert fylke få med noen 



av sine høyst prioriterte vegminner, sier 
hun, og presiserer at det er mulig Vegmuse
et velger en annen prioritering enn det fyl
kene har gjort. Det kan skje i tilfeller der to 
eller flere fylker for eksempel har samme 
type veg- eller bru på toppen av lista. 

Jo eldre, jo bedre? 
Mange tror kanskje at jo eldre en veg eller 

ei bru er, jo større sjanse er det for at d en blir 
med i verneplanen. Slik er det ikke. -Alder er 
bare en av flere verdier vi legger vekt på, for
teller Cathrine Thorstensen. - Objekter som 
sier noe om teknikk- og bygningshistorie el
ler utviklingstrekk, h ar stor historisk verdi. 
Symbolverdi, det at et sted eller ei bru er 
sterkt knyttet til en spesiell begivenhet, kan 
også gi verneverdig status. 

Flere vernemåter 
Av formelle vernemåter gjelder blant an

net fredning i henhold til Kulturmim1eloven: 
Fredning av bygninger og anlegg, områder 
rw1dt et fredet kulturminne samt kulturmil
jø. I henhold til Plan- og bygningsloven kan 
kommuner også regulere arealer til spesial
områder når det er anlegg som på gruiu1 av 
historisk, antikvarisk eller annen kulturell 
verdi skal bevares. 

- Selv om et vegrnirn1e ikke blir vernet, er 
det viktig i ~~g selv al vi h ar synliggjort hvor 
mye vi har som er verdt å ta vare på, mener 
Cathrine Thorstensen. Hensikten med den 
nasjonale verneplanen er å sikre et utvalg 
vegminner og veghistoriske miljøer som er 
representative for norsk veghistorie. - Minst 
like viktig er det at planen bidrar til engasje
ment og bevisstgjøring, synes hw1. 

Tredelt plan 
Den endelige verneplanen vil omfatte tre 

h ovedområder: Perioden fra 1537 og fram til 
1960, årene fra 1960 fram til i dag, og en egen 
del om maskiner og bygninger. Buskerud har 
til nå arbeidet mest med den første delp la
nen, men er i startfasen med de to andre og
så. I fjor sommer ble h alvparten av objektene 
på den foreløpige lista registrert - alle tilgjen
gelige opplysninger om alder, byggherre og 
liknende er samlet iml. I sommer står resten 
for tur. Denne jobben utføres av student Er
lend Smed shaug i år som i fjor. 

Forslag t il høring 
Arbeidet med den nasjonale verneplanen 

styres av Norsk vegmuseum, men betydelige 
mengder arbeid utføres i fylkene. I hvert fyl
ke skal en endelig prioriteringsliste sendes på 
høring til blant rumet kommunene neste år. 
Deiu1e listen skal også i.imeholde forslag til 

vernemåte. Den endelige planen 
fra Buskerud skal sendes Vegdi
rektoratet, der jobben blir å 
plukke ut hva som skal være 
med i forslaget til verneplan for 
hele landet. Dette forslaget skal 
til slu tt sendes oppdragsgiver -
Samferdselsdepartementet. 

Mjø11dnle11 bru, ei fngverksbru fm 1913. 

Fylkesgruppn som jobber med vemepln11 e11 /Jnr mn11ge flotte 
objekter å vise frn111. 1 j1111i kom prosjektledelse11 i 
Vegdirektoratet på besøk for å se 11ærmere på forslnge11e frn 
Buskerud. Bnk f v. Egil Wårvike11 - kje11h11n11 11 i N11111ednl, 
Erle11d Smedslin11g - studeut og i1111/eid prosjektmednrbeider, 
Hnns Ruisl11e11 - prosjektmednrbeider i Buskerud, Geir Helge11, 
Jt;lkesko11servntor og prosjektmednrbeider i B11skerud, Ame 
Gyttrup - Drn111111e11 Krnft Holdi11g A S/ Vnssdrngsmuseet 
Lnbro. Forn11 f v. Eivind Berge, prosjektleder i Buskerud, Olnv 
Hnrket - prosjektmedarbeider i Buskerud, Cnthri11e Thorste11se11 
- Norsk vegmuseum og Geir Pnulsrud - Norsk Veg11111seum. 



- Søppel er et begrep sn111 er /Jlitt 11ært k11yttet til /Jyggil1ge11 nv 11y E 134, sier 
prosjekt/erler Kjnrtn11 Hove. Her ptl B1111gc/okkn sknl gn111/c nvfnlls111nsscr frnktes 
bort i lopet nv s1mso111111ere11 11t!r byggi11ge11 nv det 11ye, store krysset begy1111er. 
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Kryss på Bangeløkka 
Det h ar vært stille lenge p å Bangeløkka i 

Drammen. Fw1net av forurensede avfallsmas
ser for halv rumet år siden sa tte en effek tiv 
s topp er for videre utbygging . Aktivi teten e r 
nå i ferd med å ta seg opp igjen. Den flotte 
gang- og sykkelbrua som h ar s tått ferdig si
den høsten 1997 kan tas i bruk p å sensom
m eren n år gan g- og sykkelvegen gje1mom 
området er ferdig bygd. Deretter skal de for
u rensede massene fraktes bort. 

Det nye krysset vil bestå av to nmdkjørin
ger og nye på- og avkjøringsramper på beg
ge sider av E 18. Som en forlengelse av 
Strømsåsturu1elen skal de t også bygges en 
betongtunnel under motorvegbrua. Denne 
ender i det nye krysset som binder sammen 
E 18, Bjørnstjerne Bjørnsonsgate og ny E 134. 
Bangeløkka er ett av s tedene i Drammen der 
våre byggearbeider vil forårsake trafikkavvik
lingsproblemer fram til 2001. (Les mer om 
dette på midtsidene). 

Strømsåstunnelen 
Etter halva1met års sprengingsarbeider 

fant gje1momslaget i den 3,7 km lange 
Sh·øm såstw1nelen sted i oktober 1997. I etter
tid er grøfter og siste del av rømningshmne
len sprengt ferdig og vegbmen er bygd opp. 

I november i fjor tok Selmer ASA fatt på 
jobben med frost- og vannsikring. Tunnelveg
gene isoleres og kles med betongelementer. 
Slik skal frosten hindres i å trenge i1m i fjel
le t fra tunnelløpet, samtidig som vannet 
stenges ute fra tunnelen. Fire takoppheng te 
rensestasjoner for partikkelstøv skal også 
monteres. Tunnelportalene i Bjørkelia og i 
Liasvingen (rømningstwu1.elen), vil bli påbe-

De første anleggsarbeidene på E 134 mellom 
Drammen og Mjøndalen begynte for fire og et 
halvt år siden. Om vel to år skal det største pro
sjektet i Vegpakke Drammen åpnes for trafikk. 
Da skal fjerntrafikken, om lag 12 000 kjøretøy 
som i dag kjører gjennom Drammen sentrum, 
ledes inn i Strømsåsen. 

Mon tro hva en prosjektleder vil trekke fram et
ter fire og et halvt av tota lt seks års byggetid der
som han fikk anledning til å oppsummere? 

- Søppel og forurensing er stikkord som vil bli 
husket i ti lknytning til europavegutbyggingen. Ver
ken på M ile i Mjøndalen e lle r på Bangeløkka i 
Drammen var det mu lig å komme utenom gam le 
fyllinger i gru nnen, s ier prosjektleder Kjartan 
Hove. - Etter lang sakstid fikk vi gravctilJatelse fra 
Fylkesmannens miljøvernavdeling begge steder. 
O mråde t på Mi le ble ryd det opp v interne 1998/99 
uten s tore problemer. Bangeløkka gjenstår i år med 
håp om samme resultat, s ie r Kja rtan Hove. 

Problemstilling ble FoU-prosjekt 
Fylkesmannens miljøvernavdeling kom også 

inn i dis kusjonen o mkring forurensing av Dram
menselva ved utfylling med h111nelstein i Mjønda
len. - Et eget Forsknings- og utviklingsarbeid b le 
s ta rtet som et resultat av denne saken. Etter at vi 
fikk tillatelse til å fylle stein ut i elva, har målinger 



vist Liten konsentrasjon av uønska stoffer i elvevan
net- også sammenlignetmed andre lokale utslipp, 
forteller Kjartan Hove. 

Debatter og forsinkelse 
- Prosjektet hard ratt med seg mange interessan

te problemstilinger, både politisk og administrativ t. 
For eksempe l pågikk d en politi ske d ebatten i 
Drammen lenge etter at reguleringsplanen ble ved
tatt, og i Nedre Eiker opphevet planutvalget regu
leringsplanen som arbeidet pågikk e tter, for så å 
ved ta den samme planen på nytt med mindre ve
sentlige endringer syv måneder senere, minnes 
prosjektlederen. Det resulterte i nesten et helt år 
forsinkelse. 

130-40 personer i arbeid 
For tiden er arbeidsstyrken, inklusiv entrepre

nører og administrasjon, på rundt 130- 140 perso
ner. Av disse er 19 utbyggingstilsatte, utestasjonert 
på rigger henholdsvis på Bangeløkka og i Mjønda
len. Prosjektet er delt inn i fire delparseller: Kryss 
på Bangeløkka i Drammen, Strømsåstunnelen, 
dagsonen fra tunnelen til Mjønd alen og kryss i 
Mjøndalen. 

- Med mål om åpning av hele anlegget h østen 
2001 er vi i rute, sier Kjartan Hove. 

gynt i løpet av sommeren. Arbeidet med frost
og vannsikring og d e to portalene vil være 
ferdig på nyåret. 

Neste somm er står turen for elekh·oinstal
lasjonene i tunnelen. Da skal lys, vifter, nød
telefoner, bommer og overvåkningsutstyr 
monteres. 

Dagsonen Bjørkelia - Mjøndalen 
Fra Strømsåstwmelen i Bjørkelia går ve

gen gjennom skog og u hn ark mot Mjønda
len. Fram til kommunegrensen mot Nedre 
Eiker er det første asfaltlaget allerede lagt, og 
i vegkanten har gress og villblomster begynt 
å konune tilbake. 

I Nedre Eiker pågår utlasting av m asser 
fra veglinja, rørarbeider, gatelysarbeider og 
bygging av ei lita bru. I Ryghkollen lastes 
masser fra Ryghkollen grustak ut. Tre grunn
eiere skal frakte ut om lag en million m3 mas
ser som skal lagres irme på d eres eiendom
mer ved vegen. Vegen graves ned i terrenget, 
og blir derfor liggende i en dal med åssiden 

på den ene siden 
og de lagrede mas
sene på den andre. 
Vegbyggingen gjen
nom Ryghkollen og 
de siste par kilome
terne mot Mjønda
len begynner 
høst / vinter. 

Parallelt m ed 
den nye europave
gen er det bygd en 
sju km lang skogs
bilveg fra Bjørkelia 
til Ryghkollen. Ve
gen ligger 30-50 
meter ovenfor hovedvegen i åsen. Flere krys
ningspunkter knytter sammen skogsbilvegen 
og lokale driftsveger på nordsid en av den 
nye vegen. Skogsbilvegen er også tenkt å væ
re en turveg , båd e på sonuners- og vinters 
tid. 

Kryss i Mjøndalen 
I Mjøndalen skal den nye vegen kobles til 

eksisterende europaveg og Rv 283. Den nye 
vegen vil gå under riksvegen og jernbanelin
ja i en 50 meter lan g betongtwmel. Tre rund
kjøringer og en gang- og sykkelveg skal også 
bygges. Betongtwmelen ble påbegynt i fjor 
somn1e1~ og to tredjedeler av den er allerede 
ferdig. Jernbanelinja og riksvegen ble lagt om 
i fjor. Disse legges tilbake i sommer - over den 
delen av betong tunnelen som er ferdig. Der
etter skal siste del av twmelen bygges. 

Overskuddsmassene fra krysset fylles ut 
i strandsonen oppover langs Drammenselva. 
Inntil videre blir dette en grovfylling, men et
ter hvert skal d et bygges en gang- og sykkel
veg på elvesiden av E 134 fra det nye krysset, 
w1.der gamle Mjøndalen bru og opp til eksis
terende gang- og sykkelveg langs elva. Gang
og sykkelvegen bygges når det nye krysset og 
europavegen er ferdig. 

Lnngs deler nv strekningen i dngso11e11 
har b/0111ster og ville vekster begi111t ti 
vokse opp igjen. 

To tredjedeler av beto11gtunnele11 i 
det nye Mjøndalskrysset er ferdig. 



Vi har snakket om det lenge. 
TEKST: KJERSTI DANIELSEN 

Fora: CHRISTIAN STRAND 

Kø, kaos, bommer som står, arge 
bilister og vegarbeider i lange baner. 
Nå er kaoset omsider over oss. 
Fire vegprosjekt går i sommer inn i en fase 
som vil skape trafikkproblemer på vegene i Drammen. 

Skiltene står klare: Forvent kø! 

D et er først og fremt i Rosenkrantz-
ga ta at bilistene virklig vil få testet 
tålmodigheten. Her blir det ett kjøre

felt i hver retning når arbeidet med parsell 
Bragernes på Ham borgstrøm gå r inn i fase 2. 
I denne fasen skal det spuntes langs Rosen
krantzgata før den graves opp helt fram til 
Kapt. Finnes gate. Deretter skai det støpes en 
betongtunnel som blir koblet på den store un
derjordiske rundkjø ringen som allerede er 
støpt utenfor Fylkeshuset. 

Problemet er na turligvis a t Rosen
krantzgata er en av byens tettest trafikerte ga
ter. Her passerer hele 35 000 biler i snitt hvert 
døgn . Til samm.enJikning kjører det "bare" 33 
000 gjennom Kjellstadbommen på E 18. Det 
er derfor store sjanser for kødannelse i Ro
senkrantzgata i rushtiden, og den verste pe
rioden vil antageligvis komme når ferien er 
over i august. 

Arbeidet starter opp allerede i midten 
av juni og vil pågå fram til 20. september. Tra
fikkproblemer på Hamborgstrøm vil det fort
sette å være helt til arbeidet er ferdig høsten 
2001. 

Bomstille på Grønland 
Det andre store problemområdet i Dram

men sentrum vil bli ved den nye ga ng- og 
sykkelundergangen på Grønland. Her blir det 
ensporet drift når vi begynner å grave oss ned 
under jernbaneskin.nnene. Samtidig øker tog
hy ppigheten på grunn av en ruteomlegging 
på strekningen Kongsberg-Drammen-Garder
moen. I følge NSB passerer det i sni tt 15 - 20 
tog pr. time i rushtiden, og disse bruker fra 1 
ti l 3 minutter på å passere. Med halvert skin
nekapasitet vil bommene bli s tående nede 
dobbelt så lenge. 

Grei flyt over Landfalløybrua 
Landfalløybrua v il være et naturlig om

kjøringsalternativ for de som ønsker å unngå 
kø på Hamborgstrøm. Da må de naturligvis 
forsere hindringene på Grønland eller kjøre 
tverrvegen på Gulskogen på vei inn I ut av 
byen. 

På Landfalløy brua bygges det gang- og 
sykkelveg på begge sider over brua fra Gul
skogen Gård til Olaf Bergers vei. Da får vi en 
sammenhengende sykkelveg fra Strømsø sen
trum til Gulskogen på hver side av elva. Ar
beidet her skal ikke forårsake altfor store pro
blemer for trafikken, men det er sjanser for at 
trafikkmengden vil øke. Dette kan naturligvis 
skape kø. 

-



e køøø .... ! 

Påkjøringsrampe til E18 rives 
Etter nesten halvannet år uten anJeggsa k

tivitet etter at forurensede avfallsmasser ble 
funne t i grunnen, er arbeidene på Bange løk
ka i gang igjen. Her bygges et nytt kryss som 
ska l binde sa mmen ny E 134 Drammen -
Mjøndalen, E 18 og Bjørnstjerne Bjørnsonsga
te. I sommer blir det en del anleggsaktivite t 
langs Bjørnstjerne Bjømsonsgate, men konse
kvensene blir størst ti l høsten. Påkjøringsram
pen til E 18 bli r fjernet kanskje allerede i a u
gust, og litt senere starter bygging av en be
tongtunnel fra fjell runnelen under motorveg
brua og inn i kryssområdet på Bangeløkka. 
Farten blir satt ned på E 18 forbi anleggsom
rådet, noe som sannsy nligvis vil få konse
kvenser forutfarts trafikken i forbindelse med 
helg og ferie. Fjerning av påkjøringsrampen 
vil i till egg øke trykket på Holmenbrua og 
Brakerøya. 

Informasjonskampanje 
Statens vegvesen Buskerud setter i juni i 

gang den største informasjonskam panjen no
ensinne i forbindelse med et utbyggings
prosjekt. Kampanjen omfa tter helsides an
nonser, to typer brosjyrer, stands på kjøpesen
tra, pressestoff, brosjyrer på bensinstasjoner 
og aktiviteter langs vegen. Målet er å få folk 
til å tenke alternativ transpor t og nye kjøreru
ter, samtidig som vi forteller hva som skal gjø
res og at: 

Det blir bra til slutt! 

Gl OSS 
BYEN 

TILBAKE 

Foto: 
A. Sn11stcrud 



Fortsatt fire trafikkdistrikt. Justert fordeling av 
arbeidsoppgaver mellom vegkontor og stasjoner og 
stasjonene imellom gjennomføres raskt. Enklere og 

mer effektive regnskaps- og rapporteringssystemer. 
Bedre utnyttelse av IT. Målrettet organisasjonsutvikling 

for en mer prosjektrettet og tverrfaglig struktur. 

Fempunkts 
forslag på Trafikk 

T EKST OG FOTO: 
Det er de fem hovedpunktene i forslage

ne fra to arbeidsgrupper på trafikkavdelin
gen, som i vinter og vår har arbeidet med ut
viklingsprosjektet på avdelingen. Arbeids
gruppenes anbefalinger er nå presentert og 
etter drøftinger med ledelse og organisasjone
ne nå i juni, skal forslagene ut på h øring 
fram til midten av august. 

KJELL WOLD 

- Det har vært et interessant, men meget 
krevende og omfattende arbeid med litt for 
dårlig tid, forteller Per Gurmar Veltun. Han 
og Geir Refsdal h ar ledet hver sin arbeids
gruppe. Sammen har de forfattet en samle
rapport fra gruppearbeidene som ble presen
tert i mai. - Skulle vi tatt mandatet for arbei
det bokstavlig hadde vi nok trengt mer tid, er 
også Geir Refsdals oppfatning. Han presise
rer likevel at arbeidsgruppenes viktigste bi
drag så langt i prosessen med utviklingspro
sjektet på trafikkavdelingen mer har vært å 
stake ut en rehung for det videre arbeidet enn 
å komme med endelige og bastante konklu
sjoner. 

- Mitt h åp i det videre arbeidet er også at 
det ikke treffes vedtak for raskt og p å et for 
svakt grunnlag, sier Per Gwmar Veltun. Ar
beidsgruppenes fem foreløpige anbefalinger 
kan kort sammenfattes slik: 

- Spc1111e11de, 111e11 akk så /rektisk 11tvikli11gsprosjekt 
på trafikkavdeli11ge11, sier Per G111111ar Velt11 11 og 
Geir Refsda/. 

Foreløpige anbefalinger 
1 På kort sikt virker det ikke å være store ge
vinster å hente på å redusere antall trafikk
distrikt fra fire til to. Det kan tvert i mot væ
re uheldig i forhold til andre til tak med større 
effektiviseringspotensiale. 

2 Tjenestene som i dag oftest tilbys kunder 
lokalt bør fortsatt finnes ved samtlige stasjo
ner. Tjenester som etterspørres mindre, eller 
krever spesiell kompetanse, kan legges til en 
bestemt stasjon. 

3 Det er mye å hente på bedre regnskaps- og 
rapporteringsrutiner. Her kan mye forenkles 
og effektiviseres. Systemene må fungere tro
verdig og likt alle steder. 

4 Ny teknologi må utnyttes mer og bedre. 
Kanskje fremtiden blir slik at bilforhandleren 
selv utsteder vognkort og at publikum via In
ternet kan ta teoriprøver 24 timer i døgnet. 

5 Omorganiseringen i 1995 tok ikke vare på 
en prosjektrettet og tverrfaglig struktur. Det 
bør endres. Mye kan tale for at en bør forlate 
den tradisjonelle faggruppeinndelingen. 



Veldig spe11te og litt usikre på livn jiw1tide11 vil /Jri11ge 
for prod11ksjo11snvdeli11ge11, Lnrs Tveite11 og Tore 
Brnnte11 

- Vi vet ennå for lite om budsjettene for de 
neste årene til å si noe sikkert, men vi vet a t 
rammene blir mindre. Hvor mye mindre vet 
vi ikke, sier Tore Braaten. - Det blir spe1men
de å se hvor stor avstanden blir mellom teo
ri og praksis. Erfaringene så langt er at de t 
dessverre spriker en god del, sier Lars Tvei
ten. 

- Vi h ar allerede gjort en god del fra i vin
te1~ da omstillings- og tilpasningsprosjekte t 
startet, sier Tore Braaten og nevner: Forsiktig 
med nyansettelser, første eiendom ssalg be
stemt, få nye maskinkjøp, fremmøtesteder 
vurderes videre, reduksjon i an tall områder 
vurderes. Usikkerheten rw1dt rammereduk
sjonen i 2003/2004 gjør at det er umulig å 
tallfeste en eventuell nedbemam1ing nå, me
ner Tore Braaten. 

- Men i avtalen så langt er m ålet å effekti
visere med 30%. Foreløpige budsjettall kan 
tyde på en reduksjon på bortimot 50% minst. 
og det er ganske alvorlig, sier Tveiten. Han er 
fortsatt i tvil om trafikk- og utbyggingsavde
lingene tar sin d el av im1sparingene like al
vorlig. - Vi viJ ikke være salderingspost for de 
andre avdelingene. Nå får de v ise h va de 
mener med mer penger ut på vegene, sier 
Lars Tveiten. Bare fra 1997 til 1998 reduser
te produksjonsavd elin gen bemanningen 
med 10%. 

Og selv om Tore og Lars er enige om mye 
må de få følgende karaktersitikk om utsikte
ne for Produksjon de neste årene: 

Tore= behersket optimist. 
Lars= beh ersket pessimist. 

Vegdirektoratet vil i slutten av juni stake ut vegen 
videre for omstillings- og tilpasningstiltak på produk
sjonsavdelingen. Både produksjonssjef Tore Braaten og 
hovedtillitsvalgt i NAF, Lars Tveiten, er spente på fort
settelsen. Men de er litt ulike i synet på utsiktene fram 
mot år 2003-2004. 

Produksjon: 
Vegen videre 
stakes ut nå 

Status/fremdrift 
Grunnlag for omstillirig / tilpasning Pro

duksjon lag t i møtebrev 26/10 1998, etats
prosjekt i møtebok 22/12 98 og vegdirektør
ens brev 22/1 1999. Første gjennomgang lo
kal virksomhet ferdig 31/3 1999. I vår disku
terte alle produksjonssjefer vegen videre. Nytt 
møte regionale produksjonssjefer i juni før 
Vegdirektoratets brev 20/6 1999. Det skal 
oppsummere fylkesvis arbeid så lan gt og be
hov for y tterligere tiltak utover høsten. Da 
blir også lokale Buskerud-forslag mer kon
kretisert. 

TEKST OG FOTO: 

KJELL Wow 

Vegsjefen går av 
Vegsjefen i Buskerud, Trygve Rognan, har nå meddelt vegdirektør 

Olav Søfteland a t han går av fra s in stiJling ved vegkontoret i Buskerud 
ved årskiftet 1999 / 2000 og går over i pensjonistenes rekker. 

Trygve Rognan fyller 67 år den 5. august og har vært vegsjef i Bus
kerud siden 1981. Rognan ble født i Grane i Vefsen kommune i Nordland 
i 1932. 11950-årene var han student ved NTH i Trondheim og ble u tek
saminert som sivili ngeniør- bygg i 1957. 

Yrkeskarrieren startet han al lerede samme år som avdelingsleder i 
Statens vegvesen Finnmark. I 1963 begynte han som overingeniør og an
leggssjef i Statens vegvesen Vestfold, der han va r driftssjef fra 1974 til 
1981. Siden 1981 har han vært vegsjef i Buskerud. 

Stillingen som ny vegsjef i Buskerud etter Trygve Rognan blir trolig 
lyst u t nå i sommer. 

Under perioden ved Vestfold vegkontor fikk Trygve Rognan permj
sjon for å delta i v iktige NORAD-oppdrag i Tanzania i årene 1972-74. 
Rognan gjorde også franskma nn av seg i 1991 /92 for et ni måneders stu
d ieopphold i Sør-Frankrike. 



Till itsvalgt Arnold B. Holm i SH 
Trn11sporl (bnk t.v.), overi11ge11iør 
Erik Lyse11sløe11 i Stnle11s vegvesen 
Buskerud (t.h.) og driftsleder jens 
Fredrikseil (jorm1 ) erfomøyde 111ed 
res11/tntene nv "Jeg velger lav 
ris iko". 

Transportfirma halve 
ulykkestalle 

Uhell skjer ikke, de forårsakes. Det er i stor grad sjåføren selv 
som skaper de situasjoner han eller hun må finne løsninger 
på, og sjåførene påvirker også graden av risiko de skaper for 
seg selv og sine medtrafikanter. 

Sjåfør
kampanjen: 

Jeg velger 
~ rl1lko 
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INGER LISE SAGMO 

Dette er kjernen i hele sjåførkampanjen 
Jeg velger lav risiko - et samarbeid mellom Sta
tens vegvesen Buskerud og Drammensfirma
et SH Transport AS. Med støtte fra Trygg
Hansa Forsikring AS har de i ett år arbeidet 
mot et tredelt mål: 

• Reduksjon i antall uhell, spesielt rygge
uhell, som firmaets biler er skyld i. 

• Redusert forbruk (spesielt diesel) 
• Bedret helsemessig situasjon for sjåførene 

Teori og praksis 
Overingeniør i Statens vegvesen, Erik Ly

senstøen, er initiativtaker til prosjektet. I ett 
år har han sammen med transportselskapet 
og deres sjåfører arbeidet mot disse målene. 

Kampanjen har i korte trekk bestått av føl
gende deler: En motivasjonsdel med søkelys 
på sjåførens mulighet til å velge grad av risi
ko og en gjennomgang av skaderapport fra 
forsikringsselskapet, kurs i økonomisk kjø
ring, dvs. jevnere kjøring og færre girskift, 
praktiske øvelser på glattkjøringsbane, gjen
nomgang av trafikkregler m ed spesiell vekt 
på tungbilenes plass i trafikken og gruppear
beid internt i transportselskapet. 

- Vi har tatt utgangspunkt i sjåførenes 
hverdag og sett på om og hvordan de kan 
unngå risikosituasjoner. Vi h ar også satt sø
kelys på hvor lite det er å vinne på å "kjøre 
på grensen" og sammenlignet dette med hva 
konsekvensene kan bli, sier Erik Lysenstøen. 
- I stedet for å rygge ilrn smale passasjer er 
det ofte like enkelt å parkere i gata og gå im1 
med det som skal leveres, i alle fall når d et 
dreier seg om små pakker. Dette er et eksem
pel på lavrisiko-kjøring, forklarer han. Det 
samme gjelder for eksempel avstand til foran-

liggende kjøretøy. Det er fr1genting å tjene på 
å ligge kloss inntil bilen foran, på samme 
måte som det er helt unødvendig å stanse 
helt inntil stoppelinja foran lyskryss på rødt 
lys. - Faren med dette er at sjåføren ikke ser 
hele gangfeltet og eventuelle personer som 
befim1er seg der når bilene får grønt lys, sier 
Erik Lysenstøen. 

Fornøyd med resultatene 
Driftsleder i SH Transport AS, Jens Fred

riksen, er svært tilfreds med ulykkesnedgan
gen de h ar sett det siste året. - Da vi fikk for
spørsel om å være med på prosjektet var min 
første tanke at "vi er da egentlig ganske flin
ke, og har vært skånet for de store ulykkene." 
Resultatene vi ser nå beviser likevel at vi kan 
bli mye bedre, sier Jens Fredriksen. Mens fir
maet i en syvmånedersperiode i fjor var skyld 
i 22 uhell, var tallet for tilsvarende periode i 
år elleve. Noe tilfeldig kanskje, siden det ikke 
finnes sammenlignbare tall for tidligere peri
oder, men Jens Fredriksen er overbevisst om 
at kampanjen har medvirket til den positive 
utviklingen. 

- Når det gjelder reduksjon i forbruk er vi 
ikke fullt så fornøyde. Her har vi ikke h att 
større nedgang eim halvannen prosent. Noe 
av skylden for det må de vanskelige kjørefor
hold ene i januar og februar ta, mener Jens 
Fredriksen. Når det gjelder den helsemessige 
delen er h an rimelig fornøyd . - Jevnere kjø
ring fører til mindre oppbremsing og lan gt 
færre girskift. Dette har naturligvis positive 
virkninger på lang sikt med tanke på slitasje
skader hos sjåførene. Å gire i en tungbil er 
slett ikke så lett som i en personbil, forklarer 
han. 

forts. 11111* 



at du gjør det -
en gjør du det alltid? Det er spørsmålet 

1 nge bilister ble stilt i begynnelsen av 
juni. Arets Bruk Bilbelte-aksjon rettet 
søkelyset mot slurvete bilbeltebruk 
på korte turer og i baksetet. 

-Jeg brnker alltid bilbelte, sier Kjetil Fagel'lles, - og det gjør p11ss11sjere11e 111il1e også. Sigrid Dyl'lles i 
NAF er fornøyd 111ed opplys11i11ge11e htlll får av den unge sjåføren. 
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Aksjonen er et sam arbeid mellom Trygg 
Trafikk, NAF, Gjensidige, Politiet og Statens 
vegvesen. Seks aksjonsdager var satt av i 
Buskerud: Tre kontroller ble gjennomført i 
Drammensområdet, en på Hønefoss, en på 
Kongsberg og en på Geithus. 

Slurver på korte turer 
Første dag ble om lag 300 bilister stoppet 

ved Nedre Eiker kirke. Enkelte var lettet over 
at det bare var en gla' -kontroll og at de av 
d en grunn slapp gebyret på 500 kroner de 
ville fått dersom det hadde vært en vanlig 
kontroll. 

- De fleste vi stopper er positive til aksjo
nen vår. 

- Alle får med seg en brosjyre om belte
bruk og sikkerhet i bil, samtidig som vi slår 
av en prat for å fortelle dem hvor viktig det 

faktisk er å bruke bilbeltet, forteller Sigrid 
Dyrnes i NAF. 

Klar tale 
I brosjyren er tallenes tale klar: I tettsteder 

bruker om lag 20% av førere og 35% av voks
ne baksetepassasjerer ikke bilbelte. Samtidig 
er faren for å bli skadet i bil ti ganger større 
eim på motorveger. De vanligste unnskyld-
11ingene er "glemte det" og "skal bare kjøre 
en kort tur." 

- Mens vi tidligere år har hatt en kontroll 
på Herstrøm langs E 134, valgte vi i år å leg
ge den til den gamle riksvegen. Her er det en 
annen type h·afikk. Mens mange av trafikan
tene på E 134 skal ut på lengre turer, er det 
flere som skal på korte turer her, for eksempel 
til kjøpesenteret, forklarer Sigrid Dymes. 

Visste du at ... 
Sjansl•n for å bli skadet er I 0 g.rnger 
sl' 1rrt• i lell~tedcnc enn p4' molorvcgc
nl'. 

l3Me 70·75% bruker bilbelte i byer og 
tl'tlst\.'ller. 

Årlig dor 200 personer i bil - 100 av 
dem bruker ikke bilbelte. 

I dl• til fellene kollisj<>11spute/airbag 
hM fnrt til skilde, hilr ikke bi lbelte 
blitt brukt. 

Ban' l'K. uv bilforllrnt.• sier de aldri 
bruker bilbelte. 

I av 3 brukN ikke alltid bilbelte. 

A kollidere i 50 km/tuten bilbelte til· 
svart'r fritt foll P·' 10 meter. 

A kollidert' i 90 km/t ut<'n bilbelte til
svarer fritt fall P·' 32 meter. 

Kilde: www.vcgv,•scn.no/kllmplln jl!/ 
bi lb"lt" I fokt.1.htm 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 

Positivt overrasket 
- Hvilke forvenhunger hadde du da du 

møtte opp på den første kursdagen, tillits
valgt for sjåførene i SH Transport AS, Arnold 
B.Holm? 

- Jeg antok at dette kom til å bli et kurs som 
var glemt idet vi gikk ut døra etterpå, sier 
han. Slik ble det ikke. - Kurset var veldig en
gasjerende, og gjennomgangen av hva skade
ne våre koster ble en tankevekker for mange 
av oss, sier han. Arnold B. Holm forteller at 
det nå til en viss grad har gått sport i å ha 
færrest antall girskift i løpet av en dag, i ste
det for at de tidligere målte hvor lang tid vi 
brukte på forskjellige ruter. 

- De fleste av oss er emge om at vi er blitt 
bedre sjåfører, selv om mange av oss syntes 
vi var flinke fra før. Personlig merker jeg at jeg 

er mindre sliten når jeg kommer hjem fra 
jobb, sier Arnold B. Holm, som nå føler seg 
som en roligere, tryggere men minst like ef
fektiv sjåfør. 

Ny toårsperiode 
Etter endt kampanje har Vegvesenet og SH 

Transport bestemt seg for å gå på en ny kam
panjeperioden, denne gang over to år. Erfarin
gene de har gjort til nå skal bidra til enda be
dre resultater. Forsikringsselskapet Trygg
Hansa har også sett nytten av kampanjen. 
- I tillegg til de 160 000 kronene vi allerede 
har fått, får vi ytterligere 266 000 kroner til 
vårt videre arbeid og produksjon av opplæ
ringsvideo, forteller en fornøyd Jens Fredrik
sen. 



"Statens vegvesen i eventyrland" 

- svar til Kjersti Danielsen 
Av Bjarte Skaugset, Vegdirektoratet 

Det e r r iktig a t Sta tens vegvesen de sisle 
å rene ha r s ta rtet mange og små info rmasjons
kamapanjer for å redusere tra fikku lykkene. Om 
resulta tene er så magre som d et påstås i "Bro
byggeren" nr.2-99, kan vi vel være noe uenig 
o m. Uansett er d e t ikke tvil o m a t vi kunne 
sa mord ne t eta lens tra fi kksi kkerhetsi nformasjon 
bed re. 

Du s tiller spørsmå l ved o m man har lag t 
merke til fjorå rets kampanjer, og om de hadde 
en massiv påvirkningseffckt på befolkningen . 
Dette er gode spørsmål, og det v il a ll tid være 
ri ktig å evalue re de forskjellige til takene. 

Informasjonska mpanjer og anne t påvirk
ningsarbe id er langsiktig arbeid, og d erfor van
ske lig å eva lue re på ko rt sikt. Det er kanskje noe 
av d et vi sliter med, al vi v il ha resu lta te r med 
en gang. 

Nå i juni s tarter arbeidet med en info rma
sjonsplan for trafikksikke rhet på flere å rs sikt. 
Dette gjelder eksempelvis bilbeltea ksjoner, sko
lestart og sommertrafikken, og evaluering vil 
inngå som en viktig del av d isse og andre kam
panje r. 

Nå er det slik a t det er le ll å måle opp merk
somhet, mens d et er vanskeligere å måle om de 
konkre te info rmasjonstiltakene ha r effekt på 
trafikantenes atferd og ulykkessituasjonen. 

Noen gode eksem pler har vi likevel, og "Sei 
ifrå" e r el av d isse. Det e r flere ting man skal 
legge merke til ved "Sei ifrå": I. In formasjon 
som vir kemiddel er kombine rt med kontroll. 

2. Kampanjen har pågått over fle re år. 3. De 
ha r ha tt e t kla rt budskap og en klart define rt 
målg ru pper. 

Resultatet er en redu ksjon i anta llet skadde 
og d repte i bil, og kampanjen har hatt en nytte 
som er langt s tørre enn kostnadene. Kampan
jen ha r ha ll e ffekt til tross fo r e t beskjed ent 
budsjett. 

En av grunnene til a t "Sei ifrå" fo re løpig 
ikke er sa tset på fra Vegd irektorate t, er a l vå r 
etat er preget av en frivillighetskultur. Derfor får 
vi mange små og spred te kampanjer rund t om 
i lande t. Et fy lke " finne r opp hjulet", kanskje 
velger nabofylket å slenge seg på kampanjen, el
ler kanskje de ikke vil ha noe med kampanjen 
å gjøre nettopp ford i de ikke har funnet det på 
selv. 

Enkelte ulykkessituasjoner er likevel spesiel
le for noen fylker. Derfor e r det viktig med lo
kalt engasjement og lokal vinkling."Sei ifrå"
kampanjen passer nok ikke like godt i Oslo el
le r Finnmark som d en gjo r i Sogn og Fjord ane 
og Hedmark. De t er helle r ikke sikke rt at a lle 
fylkene " liker" kampanjen eller har ressurser til 
å kjøre den. 

Dette forklarer lill av problemet med å få 
vegkontorene med på sentra le kam panjer. 

Skolesta rt for 6-å ringer er et u nn tak, med 
stor oppslutning om saken. Men la likevel en så 
enkel ting som det symbolet som ble valgt i for
bindelse med kam panjen. De tte var del ikke 100 
% oppslu tning om i alle fylkene. Noen måtte la
ge sitt eget. Og da snakker vi om e l lite symbol 
som skulle gå igjen som en logo for kampanjen! 
Uansett ha r skolestartkam panjen vært vellyk
ket, med sto r oppmerksomhet og med la ng t 
fæ rre u lykker enn frykte t. 

Nå er Vegvesenet i den særstill ing a t vi fak
tisk kan kombinere info rmasjon og kontrol l. Et 
godt eksempel på dette e r bi lbeltekampanjer. 

I fjor ble de t satt særlig fokus på (manglen
de) bru k av bilbelte ved kjori ng i te ttbygde 
strøk og manglende bruk av bi lbel te i baksetet. 
For voksne baksetepassasjere r økte bru ken fra 
53 til 67 p rosent. Nå sky ldes neppe d enne øk
ningen ene og alene informasjon, men had de vi 
få tt en slik økning uten å drive med kontroll og 
in formasjon? Er a lternativet å ikke gjøre noe 
ford i ressursene er små? 

Vi har d revet piggfri kampanje i de s torstc 
byene i 7-8 år. Det er først de to sis te vintrene 
vi har fått skikkelig oppsving i bruken av pigg
fri tt. Det har tatt tid, men informasjonskampan
jen har virket. 

Det e r altså mul ig å påv irke u ten "solide" 
budsjetter, men d et e r helt klart al vi stil ler i en 
annen klasse enn de som bruker fle re titalls mil
lioner på å selge såpe og shampo. 

0-visjoncn blir nevnt i din a rtikkel, at den må 
formidles ti l trafikantene der ute. Det er viktig, 
men først må vi la 0-visjonen få grobunn in
ternt. Vi må la trafikksikkerhe t bli vå r fremste 
oppgave. 

Sn spors111nlet blir vel ikke 0111 vi tror pn eventyr. 
Nnr Stnte11s veg1•ese11 frc111stt1r so111 et 111n11geftodct 
troll, er det vel ikke sil 111n11ge so111 tror pn oss. Det er 
pn tirle nt Stnte11s vegvesc11 fremstnr so111 ell vese11, 
dn ftndrle vi kn11skjc fått bedre slngkrnft også 111erl trn
fikksikkerlietskn111pn11jc11c våre! 

Me11 det fi1111es nltså ekscmpt:f på cve11tyr so111 
hnr e11dt godt. Også i St11tc11s uegt>ese11. 



Vi var syv MC-entusiaster fra Statens vegve
sen som reiste på tu r sørover i landet 27. - 29. 
mai. Turen var vel en blanding av fag, fornøy
else, velferd, fer ie / week-end. A lle som hadde 
lyst og anledning hadde lov, men motorsykkel 
er som kjent ikke særlig familievennlig, og det 
var ikke alle som k larte å sli ppe u1ma w1ger og 
madammer og gubber. Vi syv var i alle fall lyk
kelig over å komme av gårde i 18-tida torsdag 
med kurs for Arendal i nydelig sommervær. Via 
Hof- Hvittingfoss-Sil jan- Skien fikk v i myket 
opp og øvd inn svingteknikken. Etter å ha fulgt 
E 18 et stykke tok vi av til Tvedestrand og fu lg
te en fin motorsykkelsvingeveg langs kysten til 
Arend al og Nidelv camping. Torsdagen gikk 
over til fredag mens v.i satt og storkoste oss på 
terrassen til en av campinghy ttene. Neste mor
gen var det frokostbord på gressplena i mor
gensola kl åtte, før vi salet på og kjørte til Aren
dal h·afikkstasjon. Besøket der var over al l for
venming u tbytterikt. Orientering om deres MC
arbeid, faglige meningsutvekslinger, omvisning 
på stasjonen og kjøring på øvingsbanen var helt 
topp. Vi fikk demonstrert hvor greit det går å 

MC-e11tusinster på besøk ved Are11dnl trnfikksntnsjon. 
F.v. Kristi11 Nævra, Knut Grothe, Per Ole Wn11vik, Bjom 
Sknnr, Er/hig Rustnd, Roy Sjødnl og Sigurd O/se11. 

å motorsykkeltur til 
Agder-fylkene 

kjøre over et bildekk med motorsykkel. Kristin 
Nævra, Sigurd Olsen og Roy Sjødal fikk prøvd 
seg, vi andre var redde for at de gamJe syklene 
våre kwme ta skade. 

Turen videre var ren fornøyelse. Alle bare 
smilte og lo. Vi lo så vi nesten ramlet av stolene 
på kinarestauranten på Evje i Setesd alen. Det var 
forresten ikke a lle som smilte hele tida. Erling 
Rustad ble svært alvorlig da Roy Sjødal sa at det 
kom blårøyk u t bak sykkelen hans. Det går på 
æren løs å ha en sykkel som bruker olje. Knut 
Grothe smilte bredest da han på hjemvegen gjen
nom Telemark endelig fikk fyre opp den gamle 
primusen sin ved en idyll isk elvebredd. 

Vi kjørte 180 mil disse dagene uten å komme 
opp i farlige situasjoner og uten problemer med 
syklene. Trafikksjefen mente at dette må vi gjen
ta. Neste gang blir vi kanskje flere ? 
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Finn og Tore i sitt 
Bridge-fantomene ved Buskerud vegkon

tor, Tore Wang og Film Zachariasen, i dyp 
konsentrasjon ved turneringsbordet på Fager
nes i april i år. Etter 96 spill p å vel halvannet 
døgn kum1e kort-kameratene fra Buskerud 
fornøyd strekke på fa1gertuppene etter å ha 
blitt nummer 27 av 62 lag i årets bedriftsmes
terskap i bridge for lag. 

- Nå ser vi fram mot en ny, stor bridgetur
neriI1g i H allingdal under høstens HalliI1g
kast, forteller Finn Zachariasen, som ble bitt 
av bridgebasillen hjemme i Vestfold som 13-
årmg. - Vi vet det er mmst 10-12 bridge-inter
esserte spillere til her ved Buskerud vegkon
tor. Derfor håper vi å stille flere lag til høstens 
vakreste håndball- og bridge-eventyr på Gol. 
Mens Tore Wang har vært en dreven og aktiv 
bridgespiller og klubborganisert i m ange år, 

A 

" 

"' y 

gjorde Fmn comeback under fjorårets kultur
dager ved Lillehammer etter fem års " total
avh old" fra kortstokken. - Jeg ble litt bitt av 
basillen igjen. Derfor bedriftsmesterskapet i 
Valdres i vår og nå også nye hallmgkast til 
høsten . - Bridge er bare toppen, sier Fmn og 
melder fire grand u sett. 

Tore Wm1g (t.v.) og Finn 
Znclrnrinseu (t.h.) f rn 
bedrifts111estersknpet i 
bridge på Fngem es i vår. 



Etatens fotballspillere kan sende varme tanker til hvem det nå enn var som 
kom på den glupe replikken om hva som er viktigst - å delta eller å vinne. 
Under årets Vegcup i Trondheim var både dame- og herrelaget fra Buske
rud evigheter fra de store resultatmessige høyder. 

Nesten målløse 
i Trondheim 

Ingen store idrettsprestasjonerfra Buskerud - til og 111ed lagbilde11e ble tatt bak 1111il! ! ! Bak 
f v. Espe11 Svee11, Svei11 Skeide, Øyvi11d F11rsetil, Hriko11 Ku/berg, Ame Torp, Per Olsson 
og Ha11s Richardse11. Forn11 f v. Bertil Horvli, Øyvind Mos/ingen, Anders 0. Hagerup, 
Arild Mnrtili1111sse11 og Kri1·e Stei11sb11. 

Skulle vi i Buskerud satt opp en priorite
ringsliste for viktige mål med Vegcupen, vil
le vel "delta" stå som første punkt. Et natur
lig punkt to ville kanskje vært "unngå syke
husbesøk". Det klarte årets Buskeruddeltake
re også. Lagene styrte unna alvorlige skader, 
selv om en del kroppsdeler ikke hadde det 
helt bra de påfølgende dagene. 

Nesten-mål 
Et tenkt punkt tre kunne være "score 

TEKST: INGER L1sE SAGMO mål. "Det var vel der det i stor grad svikta for 
Fora: KJERSTI D ANIELSEN/EsPEN SvEEN begge lagene. På damelaget var det total mål

tørke. 0-4-tap mot Hordaland og 0-8-tap mot 
turneringens 
suverene vin
ner, Møre og 
Romsdal, var 
det laget kom 
hjem m ed. I 
en slik situa
sjon er verdt å 
nevne at Gry 
Larsen i alle 
fall nesten sco
ra et mål ... 

Dn111e/nget beslo nv (bak f v.) Kjersti Da11ielse11, 
Monn Herstad, Anita He//11111 Pers-vik, /11ger Lise 

Sagmo, Hege Rasmussen og Gn; Larse11. Forn11 f v. 
Gunn-Eva jørge11sen, Mill-Hege Grnve111, Anita 

Tveiten, Kristin Nævrn og Cn111illn Ribe 

Etter tre målløse kamper mot Akershus 
(0-2), Hordaland (0-2) og Vegdirektoratet 
(0-1), fikk herrelaget endelig hull på byllen 
i lørdagens kamp mot Finnmark. To m ål av 
Arne Torp og ett av Bertil Horvli reddet litt 
av æren, men resultatet ble likevel et kne
pent og kanskje litt urettferdig 3-4-tap. 

Duskerud? 
Hadde det vært en pris for beste duskeda

mer hadde nok Buskerud ligget bedre an. 
Det var ingen tvil om hvem som var på topp 
(og de eneste) i d enne kategorien når "King 
Kong Kåre, n å må du score" gjallet utover 
banen. Remser av plastposer fra Prix funger
te suverent, og i trønderværet var det like 
greit å bedrive litt fysisk aktivitet på sidelin
jen også. 

Lørdagens bankett forløp på tradisjonell 
måte med taler, premieutdelinger, god mat og 
drikke. En sliten og svært så rolig gjeng på 
bussen hjem til Drammen, var tydelig nok 
tegn på at det hadde vært ei bra helg, tross 
alt... 



I Grete Waitz' 
fotspor 
Den siste helga i mai ble Oslos gater over
fylt av løpej enter da Grete Watiz-løpet 
ble awiklet. Fra Statens vegvesen Buske
rud deltok et titalls jenter fra veg- og tra
fikkstasjonene på Kongsberg og i Dram
men. 

På formiddagen ble nistematen fortært i 
Frognerparken. Selve løpet ble gjennomført i 
fin jogge- og gåstil, og Drammensjentene fulg
te opp sin årlige tradisjon med avslapping på 
Kongens plen etter endt løp. På kvelden var 
det felles middag med Kongsbergjentene Gre
te Grette, Elsa Østern og Anita Narverud på 
Brasserie Costa. De spreke jentene håper at 
flere blir med på Grete Waitz-løpet i år 2000. 
Sett av datoen 6. mai allerede nå! 

Opplnrl11.i11g i Frognerparken før løpet. Drn111111e11sje11tene snrnlet pti ett 
brett, bnkf v. 
Wenc/1e Toivonen, Kate Walnker, Karin Moen Bakke, Bente Grerri, e11 kol/egn 
fra Norrl-Trø11delng som vi dessverre ikke lrnr navnet på, Berit Åsen, Mn rit 
Tandberg og Liv Hn11ge. Foran f v. Un11i I. Hnug, Astrid Ribe, Brit Tove 
Dnljord og Bjørg Løvereirle (ikke Vegvesenet) 

Forn: 
TORIL HANSEN 
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Pensjon istavsl utn ing 
på Tyrifjord 

De 18 Vegvesen-tilsatte som gikk av med 
pensjon i 1998 hadde til sam men arbeidet 
476 og et halvt år i etaten. Torsdag 29. april 
var 12 av dem samlet på Tyrifjord hotell for 
å få overrakt velfortjente utmerkelser for si
ne mange års innsats. Det ble servert lunsj og 
kaife og kake, og etterpå var det klart for ga
veoverrekkelse i regi av vegsjef Trygve Rog
nan. Gaven til herrene besto av et lærbelte og 
en kniv, mens damene fikk gullsmykker. 

Forn: 
TORE BRAATEN 

De tolv pensjo11istene so111 vnr tilstede 11nrler snr11111e11ko 111ste11 på Tyrifjord hote/ lrnrlrle til 
sammen arbeidet i Vegvesenet i 342 tir. F.v. Oddvar He11rikse11, Kåre Stuvstnd, Leiv 
Moen, Aud L. Tveit, vegsjef Trygve Rognan, Rmrrli Tlrornrrl, folrn11 Mælingen, Svein 
Halvorsen, Hnns R11ist11en, G111111nr Grn11, Asbjom Hov, fnkob Fogstnd og Trond Berge. 
K1lllt Øre11, Kåre G111111er11d, K11 ul Levorsen, Liv Toru1111 Hn11se11, Bjørg Aro11se11 og 
Tlrornns Willinrn Thomassen vnr ikke tilstede. 
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